
Patient leaflet in accordance with the  
Pharmacists’ Regulations (Preparations) – 1986

This medicine is dispensed without a doctor’s prescription 

Lorastine Tablets, 10 mg 

Each tablet contains: 
Loratadine 10 mg
See section 6 for a list of inactive ingredients. See also section 2 under ’Important information 
about some of this medicine’s ingredients’.
Read the entire leaflet carefully before you start using this medicine. 
This leaflet contains concise information about this medicine. If you have any further 
questions, consult your doctor or pharmacist.
Take this medicine according to the instructions in the section about dose in this leaflet. 
Consult your pharmacist if you need further information.
Consult your doctor if your symptoms of illness get worse or do not get better.

1.  What is this medicine intended for?
Lorastine Tablets are used to treat allergic rhinitis and the symptoms associated with it, such 
as sneezing, runny or itchy nose, and burning or itchy eyes. They are also used to treat 
allergy of the skin - hives )urticaria(.
How this medicine works
Lorastine Tablets relieve your allergy symptoms by preventing the effects of a substance 
called histamine, which is produced by the body when you are allergic to something.
Therapeutic group: This medicine contains the active ingredient loratadine which belongs 
to a class of medicines called “antihistamines”.

2. Before using this medicine
X Do not use this medicine if:
	−You are allergic )sensitive( to loratadine or to any of the other ingredients of this medicine 

)see section 6 for a list of inactive ingredients(.

Special warnings about using this medicine
! Talk to your doctor, pharmacist, or nurse before taking Lorastine Tablets if:
- You have liver disease.
- You are about to have any skin tests for allergies. Do not take Lorastine Tablets for two

days before having these tests. This is because the medicine may affect the test results.
If any of the conditions described above apply to you )or if you are not sure(, consult your 
doctor, pharmacist, or nurse before taking Lorastine Tablets.
! Children and adolescents
Do not give Lorastine Tablets to children and infants younger than 6 years old or to children
who weigh less than 30 kg. There are other formulations more suitable for children who are
under 6 years old or who weigh less than 30 kg.
Children under 2 years old:
There are no safety and efficacy data for Lorastine Tablets in this age group.
! Other medicines and Lorastine Tablets:
If you are taking or have recently taken other medicines, including non-prescription
medications and dietary supplements, tell your doctor, pharmacist, or nurse.
The risk of side effects is greater when taking Lorastine Tablets together with medicines
that affect the activity of liver enzymes responsible for metabolism of medicines in the liver.
However, in clinical studies, no increase in side effects was seen despite taking medicines
that affect the activity of these enzymes.
! Using this medicine and food
You can take Lorastine Tablets with or without food.
! Using this medicine and alcohol consumption
Lorastine Tablets have not been shown to increase the effects of an alcoholic beverage.
! Pregnancy, breastfeeding, and fertility
If you are pregnant, think you may be pregnant or are planning to have a baby, ask your
doctor or pharmacist for advice before taking this medicine. Based on existing data, no harm
to unborn babies or newborns was observed following use of the medicine, but it is better to
avoid taking it during pregnancy.
Loratadine, the active ingredient in this medicine, passes into breast milk so avoid taking this
medicine when breastfeeding.
! Driving and using machines
In clinical trials that assessed driving ability, no impairment was observed in patients taking
loratadine. At the recommended dose, Lorastine Tablets are not expected to cause you to
be drowsy or less alert.
However, very rarely some people experience drowsiness, which may affect their ability to
drive or use machines.
! Important information about some of this medicine’s ingredients
This medicine contains lactose, so if you have been told by your doctor that you have an
intolerance to certain sugars, contact your doctor before taking this medicine (see also
section 6 ’Additional information’(.

3. How to use Lorastine Tablets?
Check with your doctor or pharmacist if you are not sure about your dose or about how to 
take this medicine.
The recommended dosage is usually:
Adults and children over 6 years old who weigh over 30 kg:
One tablet once a day with a glass of water, with or without food.
It is important to know your child’s body weight in order to make sure that the dosage is 
appropriate for him. If you are not sure about your child’s weight, weigh the child before 
using the medicine.
Body weight of 30 kg or less:
Do not give Lorastine Tablets. There is another formulation that is more suitable for children 
under 6 years old or for those who weigh 30 kg or less.
Lorastine Tablets are not intended for children under 2 years old or for those with body 
weight of 30 kg or less. 
Adults and children with serious liver problems:
If you have severe liver problems, consult your doctor or pharmacist who may advise you to 
take the recommended dose every other day, with a glass of water, with or without food. If 
this applies to you, follow their instructions.
Do not exceed the recommended dose.
Method of administration:
The score line on the tablets is only there to help you break the tablet so it is easier to 
swallow. You must take all the tablet pieces at the same time.
If you have accidentally taken a higher dose, consult your doctor or pharmacist immediately. 
No serious problems are expected; however, you may get a headache, have a rapid 
heartbeat or feel sleepy.
If you have taken an overdose, or if a child has accidentally swallowed some medicine, 
immediately see a doctor or go to a hospital emergency room and bring the medicine 
package with you. 
If you forget to take the medicine at the scheduled time, take a dose as soon as you 
remember and then continue taking the medicine as usual. Never take a double dose to 
make up for a forgotten dose. 
Do not take medicines in the dark! Check the label and dose every time you take 
medicine. Wear glasses if you need them.
If you have any further questions about using this medicine, consult your doctor or 
pharmacist.

4. Side effects
Like with all medicines, using Lorastine Tablets may cause side effects in some users. 
Do not be alarmed by this list of side effects; you may not experience any of them. 
The most commonly reported side effects in adults and children over 12 years old are:
	−drowsiness
	−headaches
	−increased appetite
	−difficulty sleeping
The most commonly reported side effects in children aged 2 to 12 years old are:
	−headaches
	−nervousness
	−tiredness
Very rare side effects (may affect up to 1 in 10,000 people(, have also been seen during the 
marketing of loratadine:
	−severe allergic reaction )including swelling(
	−dizziness
	−convulsion
	−fast or irregular heartbeat
	−nausea
	−dry mouth
	−upset stomach
	−liver problems 
	−hair loss
	−rash
	−tiredness
The frequency of the following side effect is not known:
	−weight gain
If you experience any side effect, if any side effect gets worse, or if you experience a 
side effect not mentioned in this leaflet, consult your doctor.

Reporting side effects:
You can report side effects to the Ministry of Health by following the link ’Reporting Side 
Effects of Drug Treatment’ on the Ministry of Health home page (www.health.gov.il( which 
links to an online form for reporting side effects. You can also use this link:
https://sideeffects.health.gov.il

5. How to store Lorastine Tablets?
	−Prevent poisoning! To prevent poisoning, keep this, and all other medicines, in a closed 

place, out of the reach and sight of children and/or infants. Do not induce vomiting unless 
explicitly instructed to do so by a doctor.

	−Do not use the medicine after the expiry date )exp. date( which is stated on the package. 
The expiry date refers to the last day of that month.

	−Storage conditions: Store below 25°C. 
	−Do not take this medicine of you notice any change in the appearance of the tablet.
	−Do not throw away medicines via wastewater or household waste. Ask your pharmacist 

how to dispose of medicines you no longer use. These measures will help protect the 
environment.

6. Additional information
	−In addition to the active ingredient, the medicine also contains: 

Lactose monohydrate, maize starch, magnesium stearate.
Each tablet contains 71.3 mg lactose )see also section 2, ’Important information about 
some of this medicine’s ingredients’(.

What the medicine looks like and contents of the pack: 
White to off-white, oval tablet embossed with a flask and bowl, a score line, and ’10’ on one 
side and plain on the other side.
Authorized pack sizes: 7, 10, or 20 tablets in a pack. Not all pack sizes may be marketed.
Registration holder’s name and address: Bayer Israel Ltd., 36 Hacharash Street, Hod 
Hasharon 45240. 
Manufacturer’s name and address: Schering-Plough, Labo N.V., Belgium, IndustriePark 
30, B-2220, Heist-Op-den-Berg.
Revised in June 2020.
Registration number of the medicine in the Ministry of Health’s National Drug Registry: 
133-25-25872-00

что «Лорастин Таблетки» вызовет сонливость или нарушение внимания. 

Вместе с тем, в исключительно редких случаях некоторые люди ощущают сонливость, 
что может повлиять на их способность водить автомобиль или работать с механическим
оборудованием.
! Важная информация о некоторых компонентах препарата
Данный препарат содержит лактозу. Поэтому если ваш врач сказал вам, что вы страдаете 
непереносимостью определенных сахаридов, то свяжитесь со своим врачом до начала 
приема этого препарата )см. также раздел 6, «Дополнительная информация»(.

3. Как принимать «Лорастин Таблетки»?
Нужно проконсультироваться с врачом или фармацевтом, если вы не уверены в 
отношении дозировки и способа применения препарата. 
Обычной дозировкой препарата является:
Взрослые и дети старше 6 лет, вес тела которых превышает 30 кг:
Одна таблетка в день со стаканом воды, с едой или без нее.
Важно знать, сколько весит ваш ребенок, с тем чтобы позаботиться о правильной 
дозировке препарата для него. Если вы не уверены, сколько весит ваш ребенок, 
следует взвесить его перед приемом препарата.
Вес тела 30 кг или меньше:
Не следует давать «Лорастин Таблетки». Существуют другие формы дозировки препарата, 
которые подходят для детей в возрасте до 6 лет или которые весят меньше 30 кг.
«Лорастин Таблетки» не предназначены для детей в возрасте до 2 лет или для людей, 
вес тела которых 30 кг или меньше. 
Дети и взрослые с серьезным поражением печени:
Если вы страдаете серьезным поражением печени, вам следует обратиться к врачу 
или фармацевту. Возможно, что вам рекомендуют принимать обычную дозировку 
препарата один раз в два дня )через день( со стаканом воды, с едой или без нее.
Не следует превышать рекомендуемую дозировку.
Форма приема препарата:
Линия разлома в таблетках предназначена исключительно для того, чтобы помочь вам 
разломить таблетку, чтобы вам было легче принять ее. Все части таблетки следует 
принимать одновременно.
Если по ошибке вы приняли более высокую дозу препарата, чем требуется, вам
следует немедленно обратиться к врачу или фармацевту. 
Не ожидается, что у вас возникнут какие-либо серьезные проблемы, однако вы можете 
страдать головными болями, учащением пульса или ощущением сонливости. 
Если вы приняли слишком высокую дозу препарата, или если по ошибке препарат 
проглотил ребенок, немедленно обратитесь к врачу или в приемный покой больницы и
принесите с собой упаковку от препарата.
Если вы забыли принять дозу препарата в назначенное время, следует принять ее 
немедленно после того, как вы вспомните об этом, и продолжать принимать препарат 
обычным способом. Ни в коем случае не следует принимать двойную дозу препарата, 
чтобы восполнить забытую дозу. 
Не следует принимать лекарства в темноте! Необходимо проверить этикетку 
препарата и его дозу при каждом приеме. Если вы пользуетесь очками, наденьте 
их перед приемом лекарства.
Если у вас возникли дополнительные вопросы относительно приема препарата, 
обратитесь с ними к врачу или фармацевту.

4. Побочные явления
Как и в случае с любым другим препаратом, прием «Лорастина Таблетки» может 
вызывать побочные явления у некоторых пользователей. 
Не пугайтесь, читая перечень этих явлений. Возможно, что вы не испытаете ни одно из них.
Широко распространенные побочные явления, которые отмечались у взрослых и 
детей старше 12 лет:
	−Сонливость
	−Головные боли
	−Повышенный аппетит
	−Трудности с засыпанием
Широко распространенные побочные явления, которые отмечались у детей в возрасте 
2-12 лет:
	−Головные боли
	−Нервозность
	−Утомляемость
Очень редкие побочные явления (побочные явления, которые встречаются у одного из 
10000 пациентов(, которые также наблюдались при использовании лоратадина:
	−Серьезные аллергические реакции (включая отеки(
	−Головокружение
	−Судороги
	−Учащение или нарушения сердечного ритма
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Побочные явления, распространенность которых пока не установлена:
величение веса тела

При появлении побочного явления, а также если какое-либо из побочных 
ений усугубляется или если вы страдаете побочным явлением, не указанным 

укции, вам следует проконсультироваться у врача.
Сообщение о побочных явлениях:

ожно сообщить о побочных явлениях в Министерство здравоохранения, нажав 
на ссылку «Сообщение о побочных эффектах от лекарств», которая находится на 
интернет-сайте Министерства здравоохранения )www.health.gov.il(, чтобы перейти на 

тронный бланк сообщения о побочных явлениях, или перейдя по ссылке:
https://sideeffects.health.gov.il

Как хранить «Лорастин Таблетки»?
отравитесь! Этот препарат, как и любое другое лекарство, следует хранить в 

закрытом месте, недоступном для детей и )или( младенцев (и вне поля их зрения(. 
Таким образом, вы сможете предотвратить отравление препаратом. Не вызывайте 
рвоту без соответствующего указания врача.

следует принимать препарат по истечении срока его годности )exp. date(, 
указанного на упаковке. Срок годности препарата оканчивается в последний день 
указанного на упаковке месяца. 

словия хранения: Следует хранить препарат при температуре ниже 25°С.
следует использовать препарат, если вы заметили какие-либо изменения во 

внешнем виде таблетки.
следует выбрасывать препарат в канализацию или с бытовым мусором. 

Проконсультируйтесь у фармацевта, каким образом следует выбрасывать препараты, 
которые более не используются. Это поможет сохранить окружающую среду. 

Дополнительная информация
мо активного вещества данный препарат содержит следующие компоненты:

Lactose monohydrate, maize starch, magnesium stearate.
Каждая таблетка содержит 71.3 мг лактозы )см. также раздел 2 инструкции, пункт 
«Важная информация о некоторых из компонентов препарата»(.
ак выглядит препарат, и каково содержимое его упаковки:

Овальная таблетка от белого до кремового цвета, с отпечатком флакона с миской, 
линией разлома и «10» с одной стороны и гладкой поверхностью с другой стороны.

зрешенные размеры упаковки: 7, 10 и 20 таблеток в упаковке. Возможно, что 
препарат не будет продаваться во всех указанных размерах упаковки.
Владелец регистрации и его адрес: «Байер Исраэль ЛТД», ул. Ха-Хараш 36, Ход 
Ха-Шарон 45240.
Название и адрес производителя: Шеринг-Плау, Лабо Эн.Ви., Бельгия, ИндустриПарк
30, B-2220, Хейст-Оп-ден-Берг.
Отредактировано в июне 2020 года.
Регистрационный номер препарата в государственном реестре лекарственных 
препаратов Министерства здравоохранения: 133-25-25872-00 DOR-LOR-TABS-0520-05
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